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MAGISTRÁT HLAVNÉHO MESTA 
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Sekcia sociálnych vecí  

Rokovanie Panelu miestnej samosprávy komunitného 
plánovania v Bratislave dňa  2. 11. 2023 

 
Stretnutie: 10:30 do 11:50 na Lazaretskej 12 
 
Prítomní za členov Panelu miestnej samosprávy komunitného plánovania:  
H. Valková (MČ Ružinov), J. Korec (MČ Petržalka), M. Zacharová (MČ Petržalka), 
L. Csóková (MČ Podunajské Biskupice), A. Timková (MČ Vrakuňa), J. Langová (MČ 
Staré Mesto), M. Alex (MČ Staré Mesto), A. Jakubčiaková (MČ Nové Mesto), , L. 
Csóková (MČ Podunajské Biskupice) 
 
Sekcia sociálnych vecí (SSV) Magistrátu hl. mesta SR Bratislavy:  
Miriam Kanioková – garantka komunitného plánovania  
Zuzana Križanová – odborná garantka za oblasť deti mladých ľudí a rodín v 
ohrození, vedúca oddelenia prevencie a znižovania rizík pre ohrozené skupiny 
Rastislav Letnický – samostatný odborný referent pre oblasť drogovej politiky 
Zuzana Kubíková – Michalidesová  - odborná garantka za oblasť ľudí bez domova 
 
Facilitátor: Bohdan Smieška (PDCS,o.z.) 
Zapisovateľka: Anna Zemanová (PDCS,o.z.) 
 
Informácia o programe rokovania  

1. Procesný úvod 
 
Po krátkom procesnom vstupe facilitátora účastníci stretnutia súhlasili s 
nahrávaním pre potreby zápisu. 

2. Privítanie a obsahový úvod (M. Kanioková) 

Následne boli predstavené ciele stretnutia, ktorými bola reflexia práce na 
zaslanom dotazníku, diskusia nad návrhom indikátorov v oblastiach drogová 
politika  a deti, mladí ľudia a rodiny v ohrození, ako aj  návrh všeobecných 
indikátorov spojených s rozvojom sociálnych služieb,  dopracovanie tém v oblasti 
ľudí bez domova. 

3. Reflexia práce na zaslanom dotazníku (M. Kanioková) 

Počas tejto časti prebehla diskusia  rámcovaná úvodnými otázkami: Ako sa vám 
dotazník vypĺňal? Čo vám pomáhalo pri plánovaní hodnôt do roku 2030? Podpora 
pri vypĺňaní dotazníka. 

MČ bol zaslaný dotazník, časť MČ ho vyplnila.  
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Zaznela informácia, že aj po tomto stretnutí budú zaslané dva dotazníky a je 
relatívne veľa MČ ktoré nedali žiadnu spätnú väzbu. Tieto budú individuálne 
kontaktované, s možnosťou vyplniť dotazníky v rámci konzultácie. Stále platí 
ponuka, že pokiaľ je niečo nejasné, je potrebné kontaktovať M. Kaniokovú. 
 
V reakcii bolo navrhnuté že pokiaľ budú k vyplneným dotazníkom otázky, je 
vhodnejšie ich zaslať na MČ  písomne (emailom), aby MČ pripravili odpoveď. 
 
Aj zo strany mesta je preferovaná emailová komunikácia, aby bolo ľahšie dohľadať 
diskutované informácie. V prípade individuálnej konzultácie je vhodné vopred 
formulovať otázky,  aby bolo možné prizvať relevantných odborníkov. Je možné aj 
osobné stretnutie. 
 
V individuálnych rozhovoroch sa objavovala téma, ako plánovať do roku 2030 pri 
strategických dokumentoch. 
 
V odporúčaniach zaznelo, že strategický dokument je odborný dokument. 
Zástupcovia mesta a MČ ako odborní gestori identifikujú problémy a aj riešenia. 
CM KPSS je zároveň nástroj na to, aby bolo možné komunikovať potreby na 
zmenu aj politickému vedeniu. Je všeobecne známe, že rozpočtová situácia, v 
ktorej sa nachádzame je extrémne zlá. Strategický dokument však upozorňuje 
politickú reprezentáciu, že toto je to, čo je treba v meste urobiť, aby sa riešili 
problémy.  
 
Minimálna ašpirácia, ktorá sa prejavila aj v podkladoch z MČ je v tom, že je snaha 
aspoň zachovávať existujúce štandardy.  Tu si je potrebné uvedomiť, že ak sa 
vypĺňa napríklad kapacita a kapacita sa dáva do pomeru s potrebnom populáciou 
napríklad seniorov, tak tým že rastie potreba a nemení kapacita, tak sa vlastne 
znižuje dostupnosť služby.  
 
Bol uvedený príklad Ružinova, kde naopak dnes nastáva generačná výmena a nie 
teraz do roku 2026, ale neskôr nastanú dôsledky tejto generačnej výmeny. Takže 
otázka je, či CM KPSS vie vyhodnotiť túto generačnú výmenu na jednotlivých 
územiach. Sú developerské projekty, ktoré priťahujú mladých ľudí a poskytnuté 
čísla možno o štyri roky budú vyzerať inak, lebo sa stavia. 
 
V reakcii bola upriamená pozornosť na analýzu demografického potenciálu 
zaslanú MČ ako podklad po septembrovom stretnutí. Keďže pri výpočte indikátor 
je podiel, MČ vypĺňa iba prijímateľov, pri iných indikátoroch napríklad kapacitu 
a mesto to dáva do pomeru s demografickou prognózou. Mesto urobí výpočet 
podielu, ak nie je uvedené inak. Demografická prognóza by mala zahŕňať aj rozvoj, 
to že sa tam developuje. Dodaná prognóza je najlepšia prognóz akú je možné mať, 
vychádza z trvalých pobytov, čo je zvyčajne  kľúčové aj pre sociálne služby. 
 
Bol pripomenutý problém skupín ľudí, ktorí sa zdržujú na území MČ ale nemajú tam 
trvalý pobyt. To sa ukazuje ako ďalšie riziko plánovania, rovnako ako mnohé 
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developerské projekty v ktorých sa nachádzajú tzv., investičné byty, ktoré sú 
prenajímané. 
 
Bola položená otázka, či sa pri uvažovaní o roku 2030 neplánujú používať 
normatívy, ktoré boli spracované v ČR cca pred 20 rokmi, ktoré navrhujú pre 
strategické plánovanie prehľadne spracované prepočty na mestá z rôznych 
počtom obyvateľstva. Bolo v nich uvedené aj aká by mala byť konštrukcia 
sociálneho systému, dokonca s objemami pracovníkov na úradoch. Uvažovalo sa 
so sídlami 20 tisíc, 50 tisíc, 100 tisíc, o obyvateľov.  Bolo to niečo osvedčené, aj 
keď tam možno chýbali niektoré typy služieb, ktoré teraz už sú. 
 
V odpovedi bolo uvedené, že s prácou s normatívmi sa nepočítalo. V tomto 
procese je snaha aby sa mesto a MČ sa spolu dohodli na indikátoroch, a MČ si 
stanovujú cieľové hodnoty ktoré sa majú splniť. Samozrejme, že indikátory budú 
sprevádzané sprievodným textom o potrebnosti. V rámci sprievodného textu je 
možné uviesť niektorý z týchto normatívnych údajov. 
 
Zaznela námietka, že takto nastavené hodnoty môžu byť zaťažené subjektivitou. 
Ak teda človek, ktorý teraz má možnosť, má mandát, že je vedúci sociálneho 
oddelenia nejakej MČ.  
 
Bolo konštatované, že model normatívov sa zdá prekonaný a je to metodická 
debata o tom, ako tvoriť strategické plány. Komunitné plánovanie z metodického 
hľadiska nestavia rozhodne na normatívoch a normatívy ak by sa mali brať do 
úvahy, tak by ich muselo určovať ministerstvo a to nerobí. Toto je druh informácií, 
ktoré sa môžu dávať do sprievodného textu a potom je na MČ ako si to pojme. 
V prípade práce s normatívmi, bude dobré, ak bude nacenené to, čo potrebuje 
obyvateľstvo na území MČ a potom to bude reflektované v indikátorch. 
 
Bolo konštatované, že 17 MČ môže mať 17 pohľadov na, to ako dotazník to vyplniť.  
Otázkou zostáva, ako dotazníky nastaviť tak, aby ich vyplňujúci rovnako chápali. 
 
Otvorila sa diskusia o finančnom plánovaní v kontexte strategických dokumentov 
a zdieľala sa skúsenosť Bratislavy. Z operatívneho rozpočtovania, čiže na jeden 
rok plus dva sa prechádzalo na finančné plánovanie. M. Kanioková pošle graf 
ilustrujúci ako pristupovali k financiám na SSV, aby sa z operatívneho 
rozpočtovania dostali k finančnému plánu. Je pochopiteľné že situácia na každom 
úrade je iná a každý z prítomných má kapacitu pohnúť proces nejakým iným 
spôsobom. Mesto bude MČ podporovať v tom, aby išli ďalej. Ťažko je možné sa 
starať o rozvoj, ak sa nebude finančne plánovať.  
 
Každý strategický dokument sa vytvára z analýz a súčasťou analýzy je aj 
demografia, potrebnosť akých služieb, akých kapacít a tak ďalej. Je dôležité 
vychádzať z analýz a je to aj najlepšie odargumentovateľné aj odborne pred 
odbornou aj laickou verejnosťou. Momentálne sa nevieme dostať do ideálneho 
stavu, ale je dôležité mať ašpiratívny plán.  



4 
 

 
Zo strany MČ bolo pripomenuté, že je dôležité hlavne to, ako sa budú dáta čítať. 
Možno budú potrebné vysvetlenia, prečo sú výraznejšie rozdiely medzi 
jednotlivými MČ. Ako príklad boli uvedené žiadosti o opatrovateľskú službu. MČ 
mala polovicu takých že sa opatrovateľská služba nerozbehla a ten dôvod môže 
byť rôzny v rôznych MČ, niekde to bude že ľudia uprednostnili ZOS, ak ju MČ má a 
niekde (napríklad Rača) to bude o tom že ľudia uprednostnia príspevok na 
opatrovanie, lebo ľudia v takej viac vidieckej MČ takto rozmýšľajú. Ľudia dávajú 
paralelne viac žiadostí a pri podávaní nevedia čo im bude viac vyhovovať. Táto 
situácia však nehovorí o tom že MČ má málo opatrovateliek lebo projekt hovorí o 
tom že časť opatrovateliek nemá čo robiť a vracajú sa peniaze. Čiže výpovednosť 
dát je potom rôzna. 
 
M. Kanioková ponúkla, že na decembrové stretnutie pripraví príklad sprievodného 
textu k indikátorom. Nedá sa očakávať, že všetky kontexty tam budú vysvetlené.  
Východisková pozícia je, že MČ je sedemnásť a každý kto príde na toto 
predstavenie tak už ide na to predstavenie z tým, že tých MČ je sedemnásť, je 
jasné že tie čísla sa odlišujú, lebo porovnávať Ružinov a Jarovce je problematické. 
 
Od zástupkyne mesta zaznelo povzbudenie starať sa o svojich obyvateľov a 
ponúkať čo najväčšie portfólio a čo najväčšiu kapacitu  sociálnych služieb. Aj 
využitie CM KPSS je nástroj na diskusiu s občanmi s kolegami. Musíme pracovať 
na tom, aby sociálnych služieb a sociálnej pomoci bolo viac.  
 
Padla otázka či bude možnosť do poskytnutých dát ešte nejako zasiahnuť.  
Bolo vysvetlené, že postup je taký, že bude vyplnený dotazník, tam budú uvedené 
čísla od MČ, tam kde to bude nutné SSV to dopočíta a potom materiál pôjde na 
štandardné pripomienkovanie MČ ešte predtým ako bude schvaľovaný. 
 
Na záver diskusie k dotazníkom zaznelo, že ide o strategický dokument  a 
strategický dokument sa zreálňuje akčnými plánmi. KPSS mesta je na obdobie od 
2023 do roku 2030. Na rok 2023 bolo pôvodne alokovaných sedem miliónov a 
podľa akčného plánu ktorý bol finančne krytý to vychádzalo na dva a pol milióna.  
 
4. Návrh indikátorov pre oblasť ľudí bez domova - dokončenie témy (Z. 
Kubíková – Michalidesová) 
 
Na úvod zaznelo, že k indikátorom na ktorých bola zhoda bude po stretnutí 
zaslaný dotazník. 
Následne sa preberal indikátor, ktorý navrhli MČ, aby reflektoval prácu a kapacity, 
ktoré MČ dávajú do ukončovania bezdomovectva, respektíve riešenia zložitých 
životných situácií ľudí, ktorí prichádzajú, či už majú trvalé bydlisko alebo nie. 
Na základe toho, čo zaznelo na stretnutí bol indikátor naformulovaný nasledovne:  

• Počet ľudí bez domova v MČ, ktorým MČ úspešne vyriešila zákazku spojenú 
s krízovou situáciou 
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• Ako úspešne riešená zákazka v krízovej situácii sa rozumie situácia spojená 
s bývaním, sprostredkovaním sociálnej služby a pod. Zákazky majú byť 
rozdelené podľa tém, akú intervenciu alebo aké riešenie ste, poskytli či už je 
to zabezpečenie bývania alebo poskytovania sociálnych služieb, respektíve 
iné. 

 
Zástupkyňa MČ uviedla príklad klientky ktorej bol vybavený nástup do zariadenia 
a ona ho odmietla. Pani bez domova, čiže MČ, úspešne zákazku vyriešila tým, že 
jej poskytla sociálnu službu, ale ona požiadala oficiálne o odklad. Chce zostať na 
ulici. Bolo artikulované sklamanie zo strany zariadenia pre seniorov, ktoré sa 
rozhodlo zobrať nízko príjmovú osobu, dať jej zázemie a pani povedal, že nie a 
dáva si odklad. Bol uvedených viacero príkladov z praxe na tému úspešnosti 
intervencie.  
 
Bolo navrhnuté, že tieto prípady sa môžu zadefinovať aj pod tým pojmom iné, či už 
sú to dokumenty, vybavenie občianskeho preukazu alebo trvalý pobyt alebo 
finančný príspevok. Nie je to riešenie situácie, ale je to zákazka ktorá prišla. 
Rovnako pod iné spadá poskytnutie jednorazovej finančnej pomoci v náhlej núdzi, 
poskytnutie sociálnej výdajne, ponúknutie distribučného sociálneho poradenstva, 
čo niekedy naozaj tiež je riešením pre toho človeka.  
 
Zaznela procesná otázku na MČ, či si vedú štatistiky, koľko zákaziek s ľuďmi bez 
domova majú. Bez ohľadu na úspešnosť alebo neúspešnosť, či existuje evidencia. 
Ďalšou pripomienkou bola potreba definovať čo je to úspešnosť, keď to človek 
odmietne.   
 
Bolo navrhnuté, že úspech je potrebné si definovať spoločne. Ako ten 
východiskový krok ku konsenzu môže byť, mať štatistiku podnetov a úspech 
definovať v druhom kroku na samostatnom stretnutí. Je potrebné pamätať na to, 
že sa majú definovať aj cieľové hodnoty za jednotlivé roky, čo je pomerne ťažká 
úloha. Takže do strategického dokumentu bude uvedený iba počet podnetov a 
úspešné podnety sa zadefinujú neskôr. 
 
Ďalšia otázka sa týkala vhodnosti oddeliť počet ľudí a počet poradenských 
kontraktov, lebo to, čo je vlastne úspešne vyriešené je poradenský kontrakt.  
 
Bolo zhrnuté, že návrh nového indikátora bude o kontakte s tým, že prebehne 
samostatná debata o tom, ako sa bude merať úspech. SSV by mala mať tú úlohu, 
že do dotazníka definuje kontakt tak, aby to bolo zmysluplné. Indikátor do CM 
KPSS bude v tejto fáze o kontakte s tým, že tam bude uvedené, že je záujem 
zisťovať aj vybavenie a môže sa využiť aj iné synonymum zákazky. 
 
Na záver diskusie k tomuto indikátoru boli pomenované tri aspekty ktoré budú 
zapracované do prvej fázy a bude ďalšie stretnutie na diskusiu ako zadefinovať 
kontakt, kontrakt a úspešnosť. 
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Bude uvedené do toho CM KPSS že bude táto debata, ale tá debata musí byť 
poctivá. Kategorizovať kontrakty v zmysle zákaziek, úspešných, vybavených a či 
sa týkajú bývania sociálnej služby, tak že bude vyjasnená celá tú kategorizácia, to 
je príliš ambiciózny plán, urobiť toto do konca roka. 
 

4. Návrh indikátorov v oblasti drogovej politiky (R. Letnický) 
 
Špecifický cieľ 3.3  
ZABEZPEČIŤ HOLISTICKÝ PRÍSTUP A INOVATÍVNE SLUŽBY PRI RIEŠENÍ 
POTRIEB A PROBLÉMOV ĽUDÍ, KTORÍ MAJÚ SKÚSENOSTI S DROGAMI 

• Podiel absolventov preventívnych programov s témou drog alebo 
závislostí voči počtu žiakov ZŠ a SŠ 

 
MČ sú zriaďovateľom najmä základných škôl. Jedna z oblastí drogovej politiky je 
prevencia, preto je navrhnutý indikátor ako podiel absolventov preventívnych 
programov s témou drog alebo závislostí voči počtu žiakov základných škôl a 
stredných škôl.  
Napriek tomu že to je vec ktorú priamo neriešia oddelenia sociálnych veci, ale skôr 
oddelenia školstva, téma prevencie je zásadná a dôležitá aj pre sociálnu oblasť. 
Otázka je, či je možné tieto údaje nejakým spôsobom vykazovať.  
Je v pláne, vyhodnotiť, aké údaje majú MČ k dispozícii a vedia sa k nim nejakým 
spôsobom dopracovať a pospájať ich s evidenciou. 
Dotazník bude zameraný samozrejme na zriaďovateľskú pôsobnosť MČ. 
Mesto nemá k dispozícii údaje ohľadom absolventov preventívnych programov. 
Tento údaj sa bude porovnávať s celkovým počtom žiakov. 
 
V tejto téme, je otázka, čo vlastne zahŕňa preventívny program. Na niektorých 
školách to vnímajú ako jednu osvetovú, prednášku ktorú urobí policajt. 
Preventívny program by však mal byť niečo systematickejšie, viac hodinové, 
podložené nejakými výskumami. Aktuálne na Slovensku, pokiaľ nemáme 
stanovené národné štandardy prevencie, tak sa na to ťažko nahliada. Teraz len 
začíname a zistíme, aké údaje vieme vytiahnuť, aby sme to následne rámcovali aj v 
rámci nejakého pilotného programu prevencie v meste.  
V podstate vieme že školy povinne v nejakom ročníku na druhom stupni absolvujú 
prednášku s preventistom z policajného zboru. Prebieha to väčšinou tak, že príde 
pán s kufríkom vysvetliť ako vyzerajú ktoré drogy čo robia a má to nejaký veľmi 
obmedzený rozsah, to vieme že sa určite deje. Ak bude obsahovať to číslo iba 
absolventov, to znamená deti, ktoré v tej ten deň boli v škole, absolvovali túto 
prednášku, je to na začiatok stále lepšie ako nič.  
 
Časom určite prídu MČ do kontaktu aj s plánom prevencie, ktorý pripravuje mesto 
a ktorý má byť aplikovaný na školách. V ďalších rokoch nás bude zaujímať aj to, 
aké programy, ktoré školy alebo koľko detí absolvovalo. To hovoríme o výhľade 
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niekoľkých rokov dopredu, keď budeme mať pripravený plán prevencie, ktorý 
bude odporúčaný pre Bratislavu. Zatiaľ aj táto pre povinná jazda, ktorá sa 
absolvuje bude stačiť ako údaj a to by nemal byť nejaký veľmi náročný proces 
získať toto číslo, lebo evidenciu na školách majú. Uvažovalo sa aj o doplnení 
indikátorov napríklad o počet hodín vykonaných preventívnych programov, aby sa 
zistilo, či to stúpa alebo klesá, alebo na akej úrovni sa to udržuje na školách. 
 
Je dôležité mať tieto indikátory, aj keď ide o KPSS, keďže sú sociálne služby týmto 
priamo podmienené. Strategické dokumenty musia byť medzisektorové, žiaden 
dobrý strategický dokument sa nemôže riadiť kompetenciami jedného, úradu ale 
musí sa riadiť situáciou v teréne a tým čo je potrebné.  
 
Bolo navrhnuté podobne ako s indikátorom ľudí bez domova a aj s nejakými 
ďalšími, o ktorých sme diskutovali, zaviesť si minimálny štandard. Najskôr je koľko 
ľudí to absolvuje a do popisu toho schvaľovaného indikátora CM KPSS dáme, že 
máme ambíciu sledovať aj programy, čiže aj kvalitu a v tom ďalšom roku vieme 
pridať aj hodnotu.  
 
Dotazník k tomuto indikátoru má veľmi podrobný popis toho čo je treba, aký druh 
údajov je treba zbierať v prípade, že by bola potrebná podrobnejšia konzultácia  
ohľadne tohto indikátora a prítomní experti na túto otázku, konzultáciu iste radi 
poskytnú. M. Kanioková pošle na nich kontakt. 
 
Zaznelo, že podľa štatistiky je 60-70% žiakov vo verejných školách. To znamená, 
že keď sa dohodneme s MČ a BSK, tak ich máme podchytených. SSV bude 
spolupracovať s centrami poradenstva a prevencie, CPP (bývalé CPPaP), aby sa 
zistilo, kde robia aké programy, aby sme ešte dostali ďalšie školy mimo tých, ktoré 
budú v zriaďovacej pôsobnosti MČ alebo BSK. 
 
Otázka na MČ je, keďže je to plán do roku 2030, či vedia v spolupráci so 
zriaďovateľmi plánovať počet detí do 2030. Môže to byť tak, že to bude rovina 
plánu s čím sme počítali, ale zároveň môžete povedať, že sa to bude minimálne 
monitorovať. MČ dostanú dotazník, tam bude východisková hodnota za 2022 a 
každý rok sa bude pýtať aké bolo číslo v tomto roku. Alebo bude dotazník a tam sa 
naplánujú hodnoty do roku 2030, podobne ako pri sociálnych službách. 
 
Negatívne sú vnímané správy, že prednášky sú často neefektívne a je potrebné 
prejsť do niečoho, čo je zážitkové a toto teraz zvažujú s oddelením školstva. MČ 
má rozpočet a vie aktivity zafinancovať zo sociálnych balíkov 
 
Bolo navrhnuté, že by bolo dobré indikátory postaviť dva. Jedno dať ako 
prednáška ako  minimum a ako druhý dať program, čo je naozaj systematické 
a dlhodobé. Možno teraz dodávať dáta za prednášku a v budúcnosti bude treba 
vytvárať možnosti na niečo systematické pre žiakov. 
Bolo by dobré doplniť obdobie a pre školy by bolo najlepšie za školský rok ako za 
kalendárny rok. 
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Zaznel návrh osloviť špeciálne školy, respektíve spojené školy, pretože tam nie sú 
len deti so zdravotným znevýhodnením.  
 
Termín nasledujúceho stretnutia je 9.11. o 10:30 a následne bude už dohodnuté 
stretnutie v decembri. 
 



Celomestský komunitný 
plán sociálnych služieb 

Bratislavy  
Rokovanie Panelu miestnej samosprávy komunitného 

plánovania v Bratislave 

02.11.2023



Obsah 
● Reflexia práce na zaslanom dotazníku
● Návrh indikátorov pre oblasť ľudí bez domova - dokončenie témy
● Návrh indikátorov v oblasti drogovej politiky
● Návrh indikátorov v oblasti deti, mladí ľudia a rodiny v ohrození
● Návrh všeobecných indikátorov spojených s rozvojom sociálnych 

služieb

C
el

o
m

es
ts

ký
 k

o
m

u
n

it
n

ý 
p

lá
n

 s
o

ci
ál

n
yc

h
 s

lu
ži

eb
 

h
la

vn
éh

o
 m

es
ta

 S
R

  B
ra

ti
sl

av
y 

2
0

2
4

 –
 2

0
3

0
  



1. Reflexia práce na 
dotazníku
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● Ako sa vám dotazník vypĺňal?
● Individuálne kontaktovanie MČ
● Podpora

4
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Plánovanie do roku 2030 
Metodické rady a naše skúsenosti

● Rola odborného gestora v identifikovaní riešení
● Rola strategického materiálu ako nástroja 

komunikovania potreby zmeny
● Dilema aktuálnych rozpočtových možností v. riešenia 

identifikovaných potrieb
● Riešenie dilemy cez ašpiratívny plán
● Minimálna ašpirácia v udržaní existujúceho štandardu pri 

zhoršovaní situácie
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2. Návrh indikátorov 
pre oblasť ľudí bez 
domova - dokončenie 
témy
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● Vytvorený dotazník
● Všetky východiskové hodnoty v oblasti ĽBD budú určené za 

rok 2023
● Reakcia na diskusiu na stretnutí (geografická dostupnosť) 
● Návrh indikátora 
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Návrh nového indikátora 

Počet ľudí bez domova v mestskej časti, ktorým MČ úspešne 
vyriešili zákazku spojenú s krízovou situáciou 

Ako úspešne riešená zákazka  v krízovej situáciu sa rozumie 
situácia spojená s bývaním, sprostredkovaním sociálnej služby a 
pod. Zákazky majú byť rozdelené podľa tém: bývanie, sociálna 
služba, iné.
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3. Návrh indikátorov v 
oblasti drogovej 
politiky 
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Špecifický cieľ 3.3 ZABEZPEČIŤ HOLISTICKÝ 
PRÍSTUP A INOVATÍVNE SLUŽBY PRI RIEŠENÍ 
POTRIEB A PROBLÉMOV ĽUDÍ, KTORÍ MAJÚ 
SKÚSENOSTI S DROGAMI

Podiel absolventov preventívnych programov s témou drog alebo 
závislostí voči počtu žiakov ZŠ a SŠ 
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4. Návrh indikátorov v 
oblasti deti, mladí 
ľudia a rodiny v 
ohrození
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Špecifický cieľ 4.1 VYTVORIŤ NOVÚ FORMU 
POMOCI A PODPORY, ZVYŠOVAŤ FINANČNÚ 
PODPORU A ZMAPOVAŤ VYBRANÉ FORMY 
PODPORY PRE DETI, MLADÝCH ĽUDÍ A RODINY V 
OHROZENÍ

Výška výdavkov na finančné príspevky obce pre deti, mladých 
ľudí a rodiny v ohrození v eurách na obyvateľa 

 Podiel výdavkov na podporu aktivít organizácií pracujúcich 
v prospech detí, mladých ľudí a rodín v ohrození z celkových 
výdavkov rozpočtu mesta a mestských častí 
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Špecifický cieľ 4.2 PODPOROVAŤ SS A 
NADVAZNÉ SLUŽBY PRE DETI, MLADÝCH ĽUDÍ A 
RODINY V OHROZENÍ

Podiel detí užívajúcich nízkoprahové sociálne služby pre deti a 
rodinu z celkového počtu detí 

 Počet detí z rodín v ohrození (nízkopríjmové rodiny, neúplné a 
viacpočetné rodiny) na jedno miesto nízkoprahového trávenia  
voľného času pre deti

 Podiel miest v zariadeniach starostlivosti o deti do troch rokov 
veku dieťaťa z počtu detí do troch rokov veku 
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5. Návrh všeobecných 
indikátorov spojených 
s rozvojom sociálnych 
služieb
 

C
el

o
m

es
ts

ký
 k

o
m

u
n

it
n

ý 
p

lá
n

 s
o

ci
ál

n
yc

h
 s

lu
ži

eb
 

h
la

vn
éh

o
 m

es
ta

 S
R

  B
ra

ti
sl

av
y 

2
0

2
4

 –
 2

0
3

0
  

14



Strategický cieľ: 1 POSILNENIE SPOLUPRÁCE NA 
RIEŠENÍ POTRIEB OBYVATEĽOV

Podiel výdavkov na sociálne veci z celkových výdavkov rozpočtu 
Bratislavy a mestských častí 

 Výdavky na sociálne veci v eurách na obyvateľa 

 Personálne kapacity magistrátu a miestnych úradoch na výkon 
sociálnej politiky na 1 000 obyvateľov 

 Celkové personálne kapacity miestnej samosprávy (vrátane 
rozpočtových a príspevkových organizácií) na výkon sociálnej 
politiky na 1 000 obyvateľov 
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Špecifický cieľ 1.1 VÝKON SOCIÁLNEJ POLITIKY 
NA ZÁKLADE DÁT A STRATEGICKÉHO 
PLÁNOVANIA SS

Počet MČ s platným KPSS reflektujúcim celomestské ciele 
rozvoja sociálnych služieb z celkového počtu MČ 
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Špecifický cieľ 1.3 PODPORA INFORMOVANOSTI 
V OBLASTI SOCIÁLNYCH POLITÍK

Podiel obyvateľstva informovaného o sociálnej politike mesta 
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Ďakujeme za 
pozornosť 
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Ďalšie informácie a všetky aktuality nájdete tu:  
https://bratislava.sk/sk/komunitne-planovanie-
socialnych-sluzieb

18

https://bratislava.sk/sk/komunitne-planovanie-socialnych-sluzieb
https://bratislava.sk/sk/komunitne-planovanie-socialnych-sluzieb

	Snímka 1: Celomestský komunitný plán sociálnych služieb Bratislavy  
	Snímka 2: Obsah €
	Snímka 3
	Snímka 4:  
	Snímka 5: €Plánovanie do roku 2030  €Metodické rady a naše skúsenosti
	Snímka 6
	Snímka 7
	Snímka 8: Návrh nového indikátora 
	Snímka 9
	Snímka 10: Špecifický cieľ 3.3 ZABEZPEČIŤ HOLISTICKÝ PRÍSTUP A INOVATÍVNE SLUŽBY PRI RIEŠENÍ POTRIEB A PROBLÉMOV ĽUDÍ, KTORÍ MAJÚ SKÚSENOSTI S DROGAMI 
	Snímka 11
	Snímka 12: Špecifický cieľ 4.1 VYTVORIŤ NOVÚ FORMU POMOCI A PODPORY, ZVYŠOVAŤ FINANČNÚ PODPORU A ZMAPOVAŤ VYBRANÉ FORMY PODPORY PRE DETI, MLADÝCH ĽUDÍ A RODINY V OHROZENÍ
	Snímka 13: Špecifický cieľ 4.2 PODPOROVAŤ SS A NADVAZNÉ SLUŽBY PRE DETI, MLADÝCH ĽUDÍ A RODINY V OHROZENÍ
	Snímka 14
	Snímka 15: Strategický cieľ: 1 POSILNENIE SPOLUPRÁCE NA RIEŠENÍ POTRIEB OBYVATEĽOV
	Snímka 16: Špecifický cieľ 1.1 VÝKON SOCIÁLNEJ POLITIKY NA ZÁKLADE DÁT A STRATEGICKÉHO PLÁNOVANIA SS
	Snímka 17: Špecifický cieľ 1.3 PODPORA INFORMOVANOSTI V OBLASTI SOCIÁLNYCH POLITÍK
	Snímka 18



